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Forord
Kære medlemmer af Aalborg og Omegns Jagtforening,

Det er med stor stolthed og taknemmelighed, at jeg byder jer velkommen til vores jubilæums-
skrift i anledning af vores 100-års jubilæum. Et århundrede er gået siden vores forening blev 
stiftet, og i denne tid er vi vokset, udviklet os og skabt et fællesskab om vores passion for jagt 
og natur.

Igennem generationer har vi formået at sikre, at vores forening er blevet et sted, hvor viden, 
respekt og traditioner går hånd i hånd. En ny jæger, som blev introduceret for jagtens kunst for 
100 år siden, blev oplært af en mere erfaren jæger, der delte ud af sin viden og erfaring. Denne 
vej er den samme i dag, selvom vores forening har udviklet sig betydeligt i løbet af disse 100 år.

I dette jubilæumsskrift vil I finde et tilbageblik, fra foreningens spæde start til vores nuværende 
position. Vi har samlet historier, minder og betydningsfulde øjeblikke, der har formet vores 
forening og skabt det fællesskab, som vi er så stolte af i dag.

Jeg vil gerne udtrykke min respekt over for alle dem, der har været en del af Aalborg og Omegns 
rejse - fra tidligere formænd, bestyrelsesmedlemmer, frivillige, partnere og ikke mindst vores 
medlemmer. Uden jeres støtte, engagement og tro på vores fælles mål ville vi ikke have kunnet 
nå denne milepæl.

I dette skrift hylder vi ikke kun vores historie, men også vores fremtid. Vi ser frem til at fortsætte 
med at skabe muligheden for jagtoplevelser, dele viden og bevare vores passion for naturen.

Evi Risdahl/formand
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AALBORG OG OMEGNS JAGTFORENING 
GENNEM 100 ÅR.
Aalborg og Omegns Jagtforening, bedre kendt som AOJ i daglig tale, så dagens lys den 9. marts 
1924. Set i lyset af Danmarks Jægerforbunds nylige vision om ”God jagt i generationer”, har AOJ 
utvivlsomt været en bærende kraft i opfyldelsen af denne vision. Gennem 100 år har foreningen 
tjent som jægernes foretrukne samlingspunkt og har således tiltrukket flere generationer som 
medlemmer, og i mange tilfælde endda med to eller tre generationer repræsenteret på samme tid.

Det stiftende møde blev afholdt den 9. marts 1924 efter initiativ fra Johan Mathisen og Valdemar 
Nielsen, der mente, at der manglede en forening for jægere i og omkring Aalborg. De fik støtte 
fra redaktør Carl Christensen fra Nibe, der tilbød at hjælpe med at afvikle mødet og sikre, at alle 
formaliteter var i orden for foreningens fremtid. Cirka 60 personer deltog i mødet for at høre om 
visionen bag foreningen. Efter mødet blev Aalborg og Omegns Jagtforening officielt stiftet med 
48 medlemmer. Blandt disse medlemmer blev følgende valgt til foreningens første bestyrelse:

Formand: Murer N.F. Jensen Schleppegrellsgade 25, Aalborg
Kasserer: Restauratør P. Andersen, Varieteen, Aalborg.
Øvrige bestyrelsesmedlemmer: 
Havnearbejder Chr. M. Lindsgaard, Søndergade 8, Nr. Sundby.
Murer Valdemar Nielsen, Valdemarsgade 24, Aalborg.
Maler Johan Mathisen, Absalonsgade 7, Aalborg.
Brander Viggo Rasmussen, Nørregade 11, Nr. Sundby.
Gårdejer Jens Anton Bertelsen, Holte pr. Gandrup.
Skomagermester Nielsen, Nørregade, Aalborg (Suppleant)  
Murer Poul Pedersen, Reberbansgade 56 Aalborg (Suppleant).

Foreningens første generalforsamling blev afholdt 6. april 1924,
hvor man vedtog følgende vedtægter for foreningen.

Vedtægter.
§ 1. Foreningens navn ”Aalborg og Omegns Jagtforening”.
§ 2. Foreningens formål er at samle alle jagtinteresserede, og optage som medlem enhver 
 uberygtet person over 18 år.
§ 3. Kontingent er 4 kr. årligt, og opkræves hvert halvår. 1 maj og 1. november, samt 1 kr. i 
 indskud. Når kassebeholdningen overstiger 50 kr. skal den indsættes i Sparekassen og kan 
 kun hæves med formanden og 2 bestyrelsesmedlemmers underskrift.
§ 4. Bestyrelsen består af 7 medlemmer samt 2 suppleanter (mindst 3 strand- og 3 landjægere). 
 Bestyrelsen vælger selv sin formand, næstformand, kasserer og sekretær. Bestyrelsen afgår 
 efter tur første gang ved lodtrækning.



§ 5. Generalforsamlingen er den højeste myndighed, den afholdes 2 gange årligt i januar og juli, 
 dog kan såvel bestyrelsen som mindst 20 medlemmer indkalde til ekstraordinær general- 
 forsamling når det er nødvendigt. På januar generalforsamlingen vælges bestyrelsen. 
 Generalforsamlingen skal indvarsles mindst 8 dage forud. Generalforsamlingen er beslut- 
 ningsdygtig ved lovlig indvarsling.
§ 6. Foreningen skal i alle måder rette sig efter Landsforeningens love.
§ 7. Foreningen kan kun opløses når medlemstallet går ned under 10 medlemmer og foreningens 
 midler tilfalder hovedforeningen.

Efterfølgende blev der afholdt valg til bestyrelsen, selvom den siddende bestyrelse kun hav-
de haft fire ugers embedsperiode. I henhold til vedtægterne skulle der vælges repræsentanter 
for både landjægerne og strandjægerne, hvilket resulterede i følgende sammensætning af 
bestyrelsen:

For landjægerne: Formand Niels Fr. Jensen og Anton Petersen fik begge 25 stemmer, Viggo 
Rasmussen modtog 28 stemmer, og A. Bertelsen fik 22 stemmer. Som suppleant blev Carl Olsen 
valgt med 11 stemmer.

For strandjægerne: Næstformand Chr. Marius Lindsgaard modtog 20 stemmer, kasserer og se-
kretær Emil Jensen fik 12 stemmer, murer Niels Fr. Jensen fik 25 stemmer, og Johan Mathisen 
modtog 20 stemmer. Valdemar Nielsen blev valgt som suppleant med 8 stemmer.

I løbet af foreningens historie har der været ændringer i vedtægterne. For eksempel blev det 
i 1961 besluttet at ændre navnet på foreningen til ”Landsjagtforeningen af 1923, Aalborg 
afdeling”. Denne titel blev bibeholdt indtil generalforsamlingen i 1992, hvor de tre ”gamle” 
landsdækkende foreninger, Landsjagtforeningen af 1923, Dansk Jagtforening og Strandjagt- 
foreningen, blev fusioneret til det, vi i dag kender som Danmarks Jægerforbund.

I forbindelse med denne fusion blev navnet ”Landsjagtforeningen af 1923” fjernet, og det blev 
derfor besluttet at genindføre foreningens oprindelige navn, Aalborg og Omegns Jagtforening. 
Ved denne lejlighed blev foreningen også en del af Danmarks Jægerforbund under region 1 med 
en medlemsstyrke på omkring 450 medlemmer.
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Gennem årene har foreningen altid vist stor interesse i at deltage aktivt i det politiske arbejde 
inden for forbundet. Dette afspejles tydeligt i foreningens gentagne repræsentation i kreds- 
bestyrelsen, hvor vi også har haft medlemmer, der har besat formandsposter. Selvom kredsens 
betegnelse ikke altid har været Kreds 1, har vi altid været engageret, hvor det skete. Nordjyllands 
deltagelse i repræsentantskabsmøderne bar præg af vores engagement i en lang årrække, hvor vi 
bidrog med 8-10 medlemmers deltagelse.

Foreningen har konsekvent støttet op om frivillige arrangementer, der afholdes af forbundet eller 
kredsen i vores region. Dette inkluderer etableringen af jagtstier, arrangementer for nyjægere, 
som blandt andet indeholder nyjægerjagter. Dette engagement, som foreningen har lagt i dette 
er, tiltaget det seneste år, hvor vores fokus især har været rettet mod ungdomsarbejdet og 
ikke mindst juniorjægerne. På denne måde hylder vi også vores forbunds vision om ”god jagt 
i generationer”.

 
Billedet er fra foreningens 40 års jubilæum, og personerne er bagerste række fra venstre: Oskar 
Mathiesen, Johannes Møller, Ernfred Dausel, som var kasserer fra 1932 til 1935. Derefter den 
tidligere formand fra 1932 til 1935 og daværende hovedbestyrelsesmedlem Peter Thomsen. 
Midterste række er Anton Pedersen, næstformand 1933 til 1939, Thorvald Simonsen, Valdemar 
Nielsen som var med til at stifte foreningen. Forrest er ukendt, ukendt, derefter Valdemar Nielsen  
der bliver takket af daværende formand N P Christensen. Formand fra 1960 til 1969 samt 
medlem af såvel kreds- som hovedbestyrelsen.

- 100 års Jubilæum  1924-2024 -
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Herunder den siddende bestyrelse ved vores 60 års jubilæum i 1984.
Personerne er stående fra venstre:
Karl Henrik Woldum, Carlo Ry, Sven Poulsen og John Larsen. Siddende fra venstre er det:  
Georg Hansen, Svend Kjeldgaard og Per Madsen
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Bestyrelsen fra 2014: Stående fra venstre: Søren Christensen, Leif Tranholm, Kasper Niemand 
Steffensen og Leon Nøhr Jensen. Siddende fra venstre er det Brian Lichon, Jørgen Balser 
Jakobsen og Benny Sørensen
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KYTTERNE

Foreningsjagt
Gennem alle årene har det været en prioritet for foreningen ikke blot at fungere som en sam-
lingsplads for medlemmerne til klubmøder og lignende arrangementer. Bestyrelserne har altid 
anset vores primære opgave for at skaffe relevant jagt til medlemmerne. Dette er blevet realiseret 
gennem en række lejede og i et enkelt tilfælde købte områder.

I 1934 lejede foreningen et område på Kytterne, som er beliggende ved Ryås udmunding i 
Limfjorden. Lejemålet blev forlænget i 1935 for en 5-årig periode. I 1945 blev det på en ekstra-
ordinær generalforsamling besluttet at købe den del af Kytterne med tilhørende holme, der ejedes 
af maskinhandler Chr. Berendtsen i Aalborg, i alt ca. 40 tønder land til en pris af 10.000 kroner.

Finansieringen af dette beløb blev skaffet gennem tegning af 500 rentefrie andelsbeviser à 20 
kroner stykket, solgt til medlemmerne og evt. til foreningen. Medlemmer med andelsbevis havde 
fortrinsret til at købe jagtkort til området til 5 kr., mens ikke-andelshavere betalte 10 kr. Beløb 
indtjent fra jagtleje blev i den udstrækning, foreningens økonomi tillod det, anvendt til at indløse 
andelsbeviser og til yderligere arealkøb.

I 1948 tilbagekøbte foreningen 100 af de solgte andelsbeviser, og i 1949 yderligere 50 stk. I lø-
bet af årene har foreningen lejet og købt yderligere arealer på Kytterne, herunder et areal i 1956 
for 10 år, et nyt område i 1957 for 3 år, og yderligere arealer i 1958 og 1963. Tidligere udstedte 
andelsbeviser er enten tilbagekøbt eller skænket til foreningen af andelshavere.

- 100 års Jubilæum  1924-2024 -

Billedet er fra 1939 taget på dæmningen på Kytterne. Det er Anker Nielsen, Christian Sørensen, 
Nyborg Sørensen, Viktor og Harald Nielsen
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I 1970 steg prisen på kort til Kytterne fra 25 kroner til 35 kroner. I 1976 fik prisen atter et nyk 
opad, da den steg til 75 kroner.

Den 21. juli 1975 blev der afholdt åstedsmøde på Kytterne, da der på generalforsamlingen var 
fremsat et forslag om at flytte hegnet fra de daværende 15m fra kysten til 30m fra kysten. Lige- 
ledes skulle der tages stilling til formålet og mulighederne for hegning af indsøerne. Dette skulle 
give mulighed for sivbevoksning med flere ynglesteder til ænderne. Begge dele blev afvist, da 
den inviterede vildtbiolog ikke fandt det givtigt. Sivene ville ikke kunne vokse de pågældende 
steder grundet saltindholdet, og der var mere behov for afgræsning af arealerne, hvorfor hegnet 
blev hvor det var.

En anden sag som fremgår af referat fra bestyrelsesmøde, var afvanding af hele området mellem 
Egholm, Tagholmne og Kytterne. Initiativtagerne var dog gået fra projektet igen.

På grund af disse initiativer ejer Aalborg og Omegns Jagtforening i dag kvit og frit omkring 90 
tønder land på Kytterne. Disse områder på Kytterne samt St. Restrup Skov har gennem alle årene 
været definerende for Aalborg og Omegns Jagtforening og har været afgørende for at fastholde 
mange af vores medlemmer, både i fortiden og i dag.

- 100 års Jubilæum  1924-2024 -
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KYTTERNE





ST. RESTRUP SKOV
Den 1. april 1938 lejede foreningen jagten i St. Restrup Skov i en 5-årig periode til en årlig leje-
pris på 350,00 kroner. I 1940 kostede det 2 kroner for at deltage på en jagt, med mindre det var 
en rævejagt, som blev solgt til 1 krone. I 1943 blev lejeaftalen forlænget i yderligere 5 år til en 
årlig lejepris på 500,00 kroner. Ved anpartsmødet i 1946 blev følgende aftalt angående salg af 
vildt. Råvildt skulle på auktion, ræv 12 kroner, harer 3 kroner, fasan og sneppe 2 kroner. I 1947 
blev lejeaftalen forlænget med 1 år til en lejepris på 375,00 kroner, hvilket tillod skovejeren selv 
at afholde 1 jagt.

I 1956 blev lejeaftalen igen forlænget i 5 år til en årlig lejepris på 500,00 kroner. I 1961 opsagde 
skovejer Jacobsen lejemålet, da hans søn skulle overtage jagten, efter at foreningen havde haft 
jagten i St. Restrup Skov i 23 år. I 1980 lykkedes det foreningen at genleje jagten i skoven, og 
dette lejemål fortsatte indtil 2020, hvor skoven blev solgt.

I 1960 var aftalen med skovejer Jacobsen, at foreningen kunne afholde jagt 2., 3. og 4. søndag i 
august samt 4. søndag i september. Herefter skulle Jacobsen afholde jagt i oktober, for at forenin-
gen atter kunne afholde foreningsjagter 6. november og 4 december.

Ved begyndelsen af denne periode forsøgte bestyrelsen at udleje jagten til medlemmerne ved at 
sælge duekort for 100 kroner for sæsonen fra 1. august til 30. september. Der blev også afholdt 
3 fællesjagter med maksimalt 40 deltagende jægere til en pris af 100 kroner per jagt. Derudover 
blev der arrangeret 4 rævejagter i januar og februar. Dog var denne udlejningsform ikke særlig 
succesfuld. Derfor forsøgte man at etablere et konsortium til at drive jagten i St. Restrup Skov, 
bestående af 40 anpartshavere. Efter vedtagelsen af dette konsortium var der stort set venteliste 
til arealet blev solgt, og konsortiet blev opløst.

I 2002 fik anpartshaverne i skoven en overraskelse, da Aalborg Golfklubs generalforsamling 
pludselig besluttede at undersøge muligheden for at købe en stor del af skoven til etablering af en 
skovgolfbane. Disse planer blev imidlertid ikke realiseret.
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NØRHOLM ENGE
Selvom foreningen ejer omkring 90 tdr strandeng ved udløbet af Ryå, hvor der tilbydes frem-
ragende ande- og gåsejagt, besluttede bestyrelsen alligevel i 2006 at leje yderligere 60 hektar 
strandeng ved Nørholm. Dette skete især med tanke på de mange medlemmer, der bor syd for 
fjorden. Dette område skulle ikke erstatte Kytterne, men fungerede som et supplement til dette 
areal. I de næsten 20 år, foreningen har haft jagten her, har området primært været selvstændigt 
og har ikke krævet særlig meget opmærksomhed eller vedligeholdelse.
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UHREHØJE PLANTAGE
Uhrehøje Plantage, beliggende nordvest for Farsø og ejet af Farsø Kommune, blev lejet af for-
eningen i 2008. Et konsortium med 20 medlemmer blev oprettet, og området tilbød muligheder 
for bukkejagt, fællesjagter om efteråret og også jagt med riffel for at nedlægge råvildt eller 
dåvildt. Efter den 5-årige kontraktperiode havde kommunen muligvis indset, at det ikke var hen-
sigtsmæssigt at udleje til jægere uden for kommunen. Derfor blev foreningen aldrig inviteret til 
at byde på jagten for en ny periode.
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ØRNEFENNERNE
I 2010 lejede foreningen Ørnefennerne i Store Vildmose. Bestyrelsen havde til hensigt at arran-
gere fællesjagter, hvor hvert medlem kunne købe sig ind. Desuden blev der tilbudt bukkejagt, 
riffeljagt om efteråret samt dagsjagter. Desværre viste det sig igen, at dette ikke var det, med-
lemmerne efterspurgte. Salget af riffeljagt gik nogenlunde, men fællesjagterne havde svært ved 
at tiltrække tilstrækkelig interesse, og enkelte måtte aflyses på grund af lav tilslutning. Af denne 
grund besluttede bestyrelsen allerede i 2012 at opgive jagten.

16 - 100 års Jubilæum  1924-2024 -

STUBBEN
I 2016 lejede foreningen Stubben, et område beliggende op ad Børglum Kloster Skov. Der var 
store forhåbninger om muligheder for jagt på både dåvildt og kronvildt, da skoven husede en fin 
bestand af disse. Arealet bestod hovedsageligt af marker med skiftende afgrøder, små remiser 
og læhegn, og der var rigtig meget råvildt på disse områder. Desværre havde medlemmerne 
af konsortiet ikke samme held med jagten, som de havde forventet, hvilket gjorde det svært at 
besætte de ledige pladser. Da det er foreningen, der lejer jagten, lider den tab, når anparterne 
ikke bliver solgt. Dette var uacceptabelt for den siddende bestyrelse, hvorfor jagtlejemålet blev 
opsagt i 2020.
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LENGSHOLM GODS
Lengsholm Gods, beliggende lidt uden for Lendum i det nordjyske, strækker sig over 150 hektar. 
Ligesom mange større ejendomme i dag består det hovedsageligt af store marker, små uudnytte-
de hjørner og en smule skovareal på cirka 4 hektar ved godsets kant. Dette areal blev lejet i 2019. 
Et konsortium med 12 medlemmer blev oprettet til jagten her. Formålet med konsortiet var at ar-
rangere fællesjagter med det sociale aspekt, bukkejagt og enkeltmandsjagt med riffel i efteråret, 
primært efter råvildt, selvom der også var mulighed for dåvildt og en sjælden chance for at støde 
på kronvildt. Der var også tilladelse til regulering af rågeunger. Desværre var lodsejeren ikke 
særlig engageret i at sikre tilladelser til regulering. Endvidere ødelagde lodsejeren en betydelig 
del af jagtområdet ved at dræne en stor bræmme langs et vandløb, der tidligere havde været et af 
vores bedste jagtområder. Det er uklart, om det var vores krav til lodsejeren eller andre faktorer, 
der førte til denne situation, men vi blev opsagt fra jagten i 2021.
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BIRKELSE HOVEDGÅRD
Birkelse Hovedgård, der strakte sig over 340 hektar med betydelige forekomster af gæs, blev 
lejet af foreningen i 2019. Desværre blev denne lejeperiode kortvarig, da der opstod uoverens-
stemmelser mellem lodsejeren og den jagtformidler, som foreningen havde anvendt til at leje 
jagten. Som følge heraf fik foreningen kun glæde af dette område i 2 sæsoner.

KOLLERUP PLANTAGE
I 2013 blev jagten i Kollerup Plantage ved Fjerritslev, en statsejet skov på 475 hektar, sat til 
udbud. Efter nøje overvejelser besluttede bestyrelsen i Aalborg og Omegns Jagtforening at byde, 
og deres bud viste sig at være det højeste. Dermed har foreningen drevet jagt i plantagen siden 
2013. Størstedelen af arealet er produktions-skov med forskellige træsorter. Derudover 
inkluderer området større klitter og et mindre hedeareal. Omkring 2018 blev der introduceret 
en ny forvaltningsplan for plantagen, der indebar omfattende rydning og nyplantning for at skabe 
et mere varieret terræn. Dette inkluderede også skabelsen af lysåbne områder for at genoprette 
de oprindelige terrænkonturer.

Gennem årene har der været etableret et konsortium bestående af 20 medlemmer. Skoven huser 
en sund bestand af råvildt. Hvor vi på såvel opsatser som kropsvægte, godt kan se vi er kommet 
ud vestpå. Ikke dermed sagt der ikke findes store dyr, eller pæne bukke, men bare at der er lidt 
længere imellem dem end mange andre steder. Dåvildtet blev etableret via udsætning af dyr 
fra Dyrehaven på Sjælland, hvilket blev tydeligt, da der blev fundet en hjort med øremærke. 
På grund af områdets geografiske placering mod vest er tilstedeværelsen af kronvildt naturlig, 
selvom der ikke er en stor fast bestand. Disse observeres dog hyppigt under foreningens 
fællesjagter, og der er også blevet set større hjorte.

I 2023 skulle jagten i plantagen igen i licitation, og foreningen indsendte et konkurrencedygtigt 
bud, som endnu engang viste sig at være tilstrækkeligt. Dette betyder, at foreningen, hvis de 
ønsker det, har jagtretten i plantagen frem til udgangen af sæsonen 2032/33.
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SÆBYGAARD SKOV
Det nyeste tilskud til foreningens jagtområde er Sæbygaard Skov, et skovområde på 165 hektar, 
som foreningen i 2022 lejede af Nordjyske Bank i foreløbig 10 år. Dette område repræsenterer 
en lidt anderledes form for jagt, da banken tidligere anvendte det til repræsentative jagter. Aftalen 
blev indgået med den betingelse, at foreningen skal organisere de to jagter, som banken afholder, 
og ud over dette kan foreningen selv arrangere fire fællesjagter. Der blev også aftalt udsætning 
af fasaner i skoven.

Skoven er overvejende lysåben med primært løvskov. Der er dog også områder med juletræs-
kultur, pyntegrønt og produktion af nåletræer. Terrænet er meget kuperet og skæres igennem 
af Sæby Å. Ud over fællesjagterne har medlemmerne af konsortiet mulighed for bukkejagt og 
enkeltmandsjagt med riffel på råvildt og dåvildt om efteråret.
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PRAMJAGT
I 1999 erhvervede foreningen 2 trækpramme, en trailer og forskelligt udstyr til brug for  
denne specifikke form for jagt. Dette åbnede muligheden for foreningens medlemmer at deltage 
i jagtaktiviteter langs de danske fjorde og kystnære områder uden ekstra omkostninger. Uden 
den dedikerede indsats fra Tommy Pedersen ville dette sandsynligvis ikke have været muligt. 
Foreningen er dybt taknemmelig for den store indsats, som Tommy gennem årene har bidraget 
med på dette område. Når medlemmerne booker prammene hos Tommy, sørger han for, at de er 
udstyret med relevante materialer, herunder livsvigtigt sikkerhedsudstyr samt lokkeænder, der 
passer til årstiden og terrænet for den pågældende jagt.

Denne mulighed har været yderst populær gennem alle årene. Baseret på denne succes besluttede 
bestyrelsen i 2019 at anskaffe 2 kravlepramme. Efter nogle opstartsudfordringer, herunder køb 
og ombygning af en trailer, er udlånet af disse pramme nu ved at komme i gang.
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BESTYRELSEN GENNEM TIDEN:
I løbet af de 100 år, der er gået, har der naturligvis været mange medlemmer i bestyrelsen. 
Nedenfor finder du en liste over formænd, næstformænd, kasserere og sekretærer, der har været 
i foreningen siden dens grundlæggelse.

Formænd i perioden 1924 – 2024:

1924 - 1927 Murer N.F. Jensen 3 år  

1927 - 1932 Bådfører Johan Mathiasen 5 år 

1932 - 1946 P. Thomsen 14 år
 Nævnes ved jubilæumsfesten i 1949  
 som hovedbestyrelsesmedlem.  
 Blev i 1953 genvalgt til kredsbestyrelsen.

1946 - 1959 Murer P. Sørensen 13 år
 Blev i 1953 genvalgt til kredsbestyrelsen.

1959 - 1960 Peter Thomsen 1 år
 Fik på kongressen i 1966 overrakt  
 Landsjagtforeningens hæderstegn

1960-1969 N.P. Christensen 9 år        
 Blev i 1960 valgt til kredsbestyrelsen

1969 - 1973 Bagermester Erland Toft 4 år

1973 - 1975 Svend Kjeldgaard 2 år

1975 - 1980 Steen Pedersen 5 år

1980 - 1982 Carlo Ry 2 år

1982 - 1988 Karl Henrik Woldum 6 år
 Også i Kredsbestyrelsen  

1988 - 2007 Poul Jacobsen 19 år

2007 - 2021 Jørgen Balser Jacobsen 4 år
 Også i kredsbestyrelsen
2021 - 2021 Brian Lichon  ½ år
 Grundet Jørgens bortgang
2021 - Evi Risdahl  
 Næstformand i jægerråd 2022-2023  
 Formand i Jægerrådet 2023-
 i Kredsbestyrelsen 2023 - 
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Næstformænd i perioden 1924 – 2024:

1924 - 1930 Chr. Marius Lindsgaard 6 år
1930 - 1932 Politibet. Anton Pedersen 2 år
1932 - 1933 Fiskerh. L.P. Lund 1 år
1933 - 1939 A. Pedersen 6 år
1939 - 1946 Johs Jensen 7 år
1946 - 1946 Murer P. Sørensen 1 år
1946 - 1949 Politibet. Anton Pedersen 3 år
1949 - 1959 Peter Thomsen 10 år
1959 - 1960 N.P. Christensen 1 år
1960 - 1962 Peter Thomsen 2 år
1962 - 1972 Marinus Askehave 10 år
1972 - 1974 Harald Hansen 2 år
1974 - 1975 Bisgaard Andersen 1 år
1975 - 1978 Svend Kjeldgaard 3 år
1978 - 1980 Carlo Ry 2 år
1980 - 1982 Steen Pedersen 2 år
1982 - 1988 Carlo Ry 6 år
1988 - 1990 Karl Henrik Woldum 2 år
1990 - 1992 Leif Kjeldgaard 2 år
1992 - 2007 Michael T. Larsen 15 år
2007-  Brian Lichon

Kasserer i perioden 1924 – 2024:

1924 - 1924 Rest. P. Andersen 1 mdr.
1924 - 1925 Emil Jensen  1 år
1925 - 1925 Aage Jensen  2 mdr.
1925 - 1927 Emil Jensen 2 år
1927 - 1928 Peter Hansen  1 år
1928 - 1932 Holger Pedersen  4 år
1932 - 1932 Anton Pedersen  2 mdr
1932 - 1935 Maskinarb. E. Dausel  3 år
1935 - 1960 Dyrbye Andersen 25 år
1960 - 1963 Anthon Madsen  3 år
1963 - 1981 Leif Holst Andersen 18 år
1981 - 1991 Sven Poulsen  10 år
1991 - 2002 Ole Jensen  11 år
2002 -  Benny Sørensen 
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Sekretærer i perioden 1924 – 2024:

1924 - 1926 Emil Jensen 2 år
1926 - 1930 Viggo Rasmussen 4 år
1930 - 1932 Togbetjent Nielsen 2 år
1932 - 1932 Thorvald Jensen  ½ år
1932 - 1934 Inspektør J.J. Christensen 1½ år
1934 - 1937 Hermann Petersen 3 år
1937 - 1946 Murer P. Sørensen 9 år
1946 - 1959 Kjeld Jensen 13 år
1959 - 1966 Leif Holst Andersen 7 år
1966 - 1974 Bjarne D. Jensen 8 år
1974 - 1978 Bisgaard Andersen 4 år
1978 - 1980 Carlo Ry 2 år
1980 - 1982 Karl Henrik Woldum 2 år
1982 - 1985 John Larsen 3 år
1985 - 1987 Jørgen Kjeldsen 2 år
1987 - 1988 Poul Jacobsen 1 år
1988 - 1990 Gorm Jervild 2 år
1990 - 1991 Bjørn Klokkerholm 1 år
1991 - 1992 Jørgen Balser Jakobsen 1 år
1992 - 1994 Arnt Nielsen 2 år
1994 - 1999 Jørn Rasmussen 5 år
1999 - 2000 Jørgen Balser Jakobsen ½ år
2000 - 2006 Svend Aage Poulsen 6½ år
2006 - 2007 Finn Henriksen 1 år
2007 - 2009 Peter Aaen 2 år
2009 - 2010 Michael Larsen 1 år
2010 - 2011 Jon B. Holst 1 år
2011 - 2015 Leif Tranholm 4 år
2015 - 2019 Michael Thorhauge 4 år
2019 - 2021 Flemming Madsen 2 år
2021 - 2022 Kenneth Sinding Bendtsen 1år
2021 - Ole Libak  
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ÆRESMEDLEMMER:
Laur Christoffersen  1944
Togfører Thomsen  1947
Vald. Glæsner  1949
Vald. Glæsner benævnes som nuværende ældste ”pioner”, næstefter nuværende 
æresmedlem L. Christoffersen.

Anton Pedersen  1954
Anthon Pedersen 1960
Dyrbye Andersen  1962
Peder Thomsen 1965
Marinus Askehave  1973
Marinus Askehave udtrådte i 1972, efter 26 år i bestyrelsen.
Ved Marinus Askehaves 90-års fødselsdag d. 22. november 1986 fik han overrakt  
en tegning af en pointer som foreningen havde fået lavet af kunstneren Erik Boye.

Holger Pedersen  1974
Stenhugger Holger Pedersen var med fra foreningens start i 1924. Han var i bestyrelsen 
fra 1925-1971, altså i 46 år. Han døde i 1979.

N.P. Christensen  1981
Han fik samtidig overrakt Landsjagtforeningens hæderstegn. Har både været bestyrelses- 
medlem og formand for Aalborg afdeling, samt kreds- og hovedbestyrelsesmedlem.

Tage Lennø   1986.
Tage fik overrakt Landsjagtforeningens hæderstegn på sin 70-års fødselsdag d. 3. maj 1984. 
Tage blev medlem af afdelingen i 1966, og sad i bestyrelsen fra 1971-1981. Han var i  
mange år medlem af flugtskydningsudvalget samt formand herfor.

Thomas Højer  1986
Svend Kjeldgaard blev i 1993 udnævnt til æresmedlem af Aalborg og Omegns Jagtforening, 
eller er det af Danmarks Jægerforbund? Se protokol nr. 3113.

Leif Holst Andersen  12/3-1994
Blev af landsformand Kristian Ravnkjær overrakt hæderstegn og erindringsgave.

Carlo Ry   1999
Poul Edvard Jacobsen  2014
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MEDLEMMER SOM HAR YDET EN SÆRLIG INDSATS:

Murer N.F. Jensen 
Formand fra 1924-1927.

Stenhugger Holger Pedersen 
I bestyrelsen fra 1925-1971, altså i 46 år.
Holger Pedersen døde i 1979.

P. Thomsen 
Formand fra 1932 til 1946.
Næstformand fra 1949 til 1959.
Blev i 1947 valgt ind som hovedbestyrelsesmedlem. Han blev i 1953 genvalgt til kreds- 
bestyrelsen. Blev æresmedlem af foreningen i 1965.Fik på kongressen i 1966 overrakt 
Landsjagtforeningens hæderstegn.

Murer P. Sørensen 
Formand fra 1946-1959.
Han blev i 1953 genvalgt til kredsbestyrelsen.
Fik på kongressen i 1966 overrakt Landsjagtforeningens hæderstegn.

Marinus Askehave 
Han var i bestyrelsen fra 1946-1975, i alt 26 år, og deraf formand fra 1962-1972.  
Han blev ved samme lejlighed udnævnt til æresmedlem af foreningen.
Marinus var ”hundemand” med særlig interesse for Pointeren og han var formand for 
hundeudvalget i mange år.
I sin tale ved foreningens 60-års jubilæumsfest fortalte han om sine iagttagelser som  
hundesportsmand bl.a. følgende:
- Kritiser din jagtkammerats kone, og han trækker blot på skuldrene. 
- Kritiser din jagtkammerats hund, og du har en uven for livet.
- Des mere man lærer mennesket at kende, des mere kommer man til at holde af hunden.
Ved Marinus Askehaves 90-års fødselsdag d. 22. november 1986 fik han overrakt en tegning 
af en pointer som foreningen havde fået lavet af kunstneren Erik Boye.
Marinus Askehave døde I 1990, 94 år gammel.

Peter Thomsen  
Formand fra 1959-1960.
Fik på kongressen i 1966 overrakt Landsjagtforeningens hæderstegn.
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MEDLEMMER SOM HAR YDET EN SÆRLIG INDSATS:

Leif Holst Andersen
Han sad i bestyrelsen fra 1959 til 1981, altså i 22 år og deraf de 18 som kasserer.Vi kan takke 
LHA for at foreningen i dag er formuende idet denne for en stor dels vedkommende blev skabt 
i hans 18-årige kassererperiode. Man skulle være godt forberedt og have argumenterne i orden 
for at han kunne overtales til at åbne for kassen. Leif blev æresmedlem af Aalborg og Omegns 
Jagtforening i forbindelse med foreningens 70-års jubilæum i 1994. Ved samme lejlighed 
fik han af hovedforeningens formand, Kristian Ravnkjær overrakt Danmarks Jægerforbunds  
hæderstegn samt en erindringsgave. Leif Holst Andersen døde 2013, 85 år gammel.

N.P. Christensen
Han var medlem af flugtskydningsudvalget og efterfølgende valgt ind i bestyrelsen som næst-
formand i 1959. Herefter bestred han formandsjobbet fra 1960 til 1969. 
Han var medlem af hundeudvalget 1965-1967. Medlem af kredsbestyrelsen i 17. kreds fra 1960 
og medlem af hovedbestyrelsen fra 1970. 
N.P. Christensen blev i 1981 udnævnt til æresmedlem af Aalborg afdelingen. Samtidig fik han 
overrakt Landsjagtforenings hæderstegn.
N.P. Christensen døde 1991, 69 år gammel.

Erland Toft 
Han var foreningens formand fra 1969 til 1973.
Han fik i 1991 overrakt Landsjagtforenings hæderstegn.
Erland Toft døde 1995.

Tage Lennø 
Han blev medlem af afdelingen i 1966, og sad i bestyrelsen fra 1971-1981. 
Tage var medlem af flugtskydningsudvalget 1969-1981 deraf formand fra 1970. Tage fik 
overrakt Landsjagtforeningens hæderstegn på sin 70-års fødselsdag d. 3. maj 1984. 
Tage døde 1995, 81 år gammel.

Thomas Højer  
Han var medlem af flugtskydningsudvalget i mange år og fik i 1991 overrakt Landsjagt- 
foreningens hæderstegn.
Thomas Højer døde 1996, 82 år gammel.
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Svend Kjeldgaard  
Var medlem af flugtskydningsudvalget fra 1970 til aktiviteten ophørte i foreningen. Han blev 
medlem af bestyrelsen i 1971 og var formand for foreningen 1973-1975. Han sad også i en 
periode i Kredsbestyrelsen, som han trådte ud af i 1978. Svend udtrådte af bestyrelsen i 1993. 
Svend Kjeldgaard fik ligeledes i 1993 overrakt Danmarks Jægerforbunds hæderstegn.
Svend Kjeldgaard døde2005, 90 år gammel.
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MEDLEMMER SOM HAR YDET EN SÆRLIG INDSATS:

Steen Pedersen 
Formand fra 1975-1980.
Han var ”primus motor” i forbindelse med etableringen af skeetbanen i Vesterkæret.

Per Madsen 
Var medlem af flugtskydningsudvalget fra 1972-til aktiviteten ophørte i foreningen.
Han var medlem af bestyrelsen fra 1978 til 1989. 
I 1976 blev Per DM i disciplinen jagtskydning med 24 duer i 25 skud.
Per Madsen fik i 1991 overrakt Landsjagtforeningens hæderstegn.

Georg Hansen 
Var medlem af hundeudvalget og formand herfor fra 1974 og en årrække frem.
Medlem af bestyrelsen fra 1974-1978 og igen 1983-1987. 
Georg fik i 1991 overrakt Landsjagtforeningens hæderstegn.

Carlo Ry
Var medlem af flugtskydningsudvalget fra 1977 og indtil aktiviteten ophørte i foreningen. 
Han blev valgt ind i bestyrelsen i 1978, og blev samtidig næstformand for foreningen. Han var 
derefter foreningens formand fra 1982-1984 hvorefter han på ny var næstformand indtil 1988. 
Han udtrådte af bestyrelsen i 1991. 
Carlo var den bærende kraft i hele processen med Aalborg kommune med hensyn til vores 
Flugtskydning. En proces der kort er beskrevet andetsteds.
Carlo Ry blev i 1999 udnævnt til æresmedlem af Aalborg og Omegns Jagtforening.
Derudover bør nævnes, at Carlo Ry tillige har medvirket til fremskaffelse af rigtig mange af 
de oplysninger der er medtaget i dette skrift. Carlo har udvist stor interesse for at vi får alt 
foreningsarbejde i skrift og billeder overgivet til Aalborg Historiske Arkiv, forhåbentlig til 
glæde for vores efterkommere.

Karl Henrik Woldum  
Han var med i flugtskydningsudvalget i mange år, og efterfølgende medlem af bestyrelsen 
fra den 23. april 1980 til den 17. april 1990, altså i 10 år, og deraf formand fra 1982 til 1988, 
altså i 6 år.
I 1987/88 virkede Karl Henrik ligeledes som foreningens underviser i jagthornsblæsning.   
Karl Henrik Woldum har i en årrække siddet i kredsbestyrelsen hvor han også besad kasserer-
posten ligesom han var kredsensjagthornskoordinator.
Han blev i 1999 tildelt Danmark Jægerforbunds aktivitetstegn. Han har været foreningens 
revisor fra 2003, et hverv han bestred til sin død.
Karl Henrik Woldum døde søndag d. 24. juli 2022 og blev bisat fra Aaby kirke lørdag d. 30. 
juli 2022, 73 år gammel.
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MEDLEMMER SOM HAR YDET EN SÆRLIG INDSATS:

Poul Jacobsen
Poul Jacobsen var medlem af bestyrelsen fra den 30. april 1987 til den 17. april 2007 og igen 
fra den 7. april 2009 til den 9.april 2013, altså i 24 år.
Han blev formand den 4. maj 1988 og besad denne post indtil den 17. april 2007, i alt 19 år.
I forbindelse med hans valg som formand kan følgende læses i forhandlingsprotokollen:
Karl Henrik Woldum ønskede ikke at blive genvalgt til formand og Carlo Ry havde heller 
ikke tid. Under stort pres fra de øvrige bestyrelsesmedlemmer accepterede Poul valget, og 
sagde at bestyrelsen lige havde truffet en besluttet som ville blive en katastrofe for foreningen. 
Det levede foreningen så med i 19 år. Poul var tillige redaktør for Omegnsjægeren fra 2009 
til 2012 og var en stor periode en del af riffeludvalget, ligesom han var prøveansvarlig for 
riffelprøverne i regionen.
Poul Jacobsen blev i 2014 udnævnt til æresmedlem af Aalborg og Omegns Jagtforening.

Jørgen Balser Jakobsen
Jørgen Balser Jakobsen blev valgt ind i bestyrelsen i 1999, og blev i 2007 formand. Et erhverv 
han bestred til sin død den 24. april 2021. Jørgen var tillige i mange år en del af riffeludvalget, 
ligesom han også var inde over kredsens skydevogn. Ud over bestyrelsesarbejdet i forenin-
gen, har han også varetaget forskellige poster i kredsregi, bla formand i kreds 2 (den gamle 
struktur) fra 2000 til 2006, og sidenhen kredsbestyrelsesmedlem i kreds 1. Siden 2016 og til 
sin død var Jørgen skydevognskoordinator i kredsen. Han var tillige i en årrække formand i 
Aalborg Jægerråd
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Michael Toftegaard Larsen
Michaels første periode i bestyrelsen startede i 1991. Han blev derefter i 1992 valgt som 
næstformand, et erhverv han bestred til sin udtræden af bestyrelsen i 2007. Det blev en kort 
udtræden, da Michael allerede i 2008 igen blev valgt ind i bestyrelsen. Denne gang fik Michael 
æren af at bestride posten som sekretær fra 2009 til 2010, hvor han atter forlader bestyrelsen. 
Han har også i en periode siddet i bladudvalget. Michael var i hele hans første periode i besty-
relsen formand for St Restrup Skov. Michael har igen her i 2022 påtaget sig en ansvarspost i 
foreningen, da han nu sidder som formand i konsortiet i Sæbygaard Skov.

Leon Nøhr Jensen
Leon blev valgt ind i bestyrelsen i 2010. Leon’s primære opgaver i bestyrelsen var aktiviteter, 
og med forkærlighed for fisketure, både på havet og put and take. Leon blev ved vort 95 års 
jubilæum i 2019 tildelt Danmarks Jægerforbunds aktivitetstegn. Leon forlod bestyrelsen i 
2022.

Benny Sørensen 
Benny blev helt tilbage i 1994 valgt ind i bestyrelsen. Han overtog derefter i 1995 formands-
posten i foreningens hundeudvalg, en post han bestred indtil 2003. I 2002 overtog Benny 
pladsen som kasserer, en post han stadig passer til punkt og prikke. Med de indtil nu 22 år på 
posten, er han den person der har siddet næstlængst på denne post. Udover disse poster har 
han Benny været tilknyttet riffeludvalget i mange år, og er pt formand for udvalget. Benny 
havde desuden også formandsposten i konsortiet Stubben fra 2016 til 2019. Han blev tildelt 
Danmarks Jægerforbunds aktivitetstegn i 2019.
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Brian Lichon
Brian blev i 2003 valgt ind i bestyrelsen, og fik samme år formandsposten i foreningens hunde- 
udvalg. I 2007 blev han valgt til næstformand, en post han den dag i dag stadig besidder. 
Var dog lige i en kort periode i 2021 tillige formand for foreningen grundet Jørgen Balser 
Jakobsens pludselige død. Han har siden 2021 været ansvarshavende redaktør på Omegns-
jægeren. I forbindelse med foreningens leje af Uhrehøje Plantage i 2008, blev han formand 
i dette konsortie, indtil lejemålet sluttede i 2013. Samme år fik foreningen jagten i Kollerup 
Plantage, og Brian overtog formandsposten i det nystartede konsortie. En plads han stadig 
har her i begyndelsen af 2. kontraktperiode. I perioden 2019 til 2021 var Brian tillige formand 
for konsortiet ved Lendum under navnet Lengsholm Gods. Brian blev også i 2019 tildelt 
Danmarks Jægerforbunds aktivitetstegn ved jubilæumsfesten.

Her i jubilæumsåret har følgende personer nedenstående ansvarsområder:
Formand Evi Risdahl
Næstformand Brian Lichon
Kasserer Benny Sørensen
Sekretær Michael Skøtt Jensen
Riffeludvalget Benny Sørensen
Hundeudvalget Brian Lichon
Aktiviteter Rene Andersen
Bladudvalg Brian Lichon
Ny- og juniorudvalg Ole Libak
Jagttegnsundervisning Benny Vejlgaard
Webmarster Michael Skøtt Jensen
Boblerne Tommy Pedersen
Kravlepramme Ronni Christensen

Vi ved der er medlemmer det har betydet meget for foreningen der burde være nævnt her og 
som vi har glemt. Det undskylder vi meget og beder om forståelse herfor.

MEDLEMMERNES ANCIENNITET.
Det er glædeligt, at Aalborg og Omegns Jagtforening formår at bevare medlemmernes 
tilhørsforhold gennem mange år. I jubilæumsåret har vi følgende antal med nedennævnte  
antal medlemsår.
Vi har 60 medlemmer der i år har 25 års anciennitet 
Vi har 11 medlemmer der i år har 40 års anciennitet
Vi har 9 medlemmer der i år har   50 års anciennitet
Vi har 3 medlemmer der i år har 60 års anciennitet
Vi har 1 medlem der i år har været medlem i 70 år

Tommy Pedersen
Tommy har stor passion for pramjagt, hvorfor han siden 1999 egenhændigt har stået for udlån 
af foreningens 2 trækpramme. En aktivitet som igennem alle årene har lagt megen beslag på 
Tommy’s tid fra september til udgangen af januar. For denne store indsats blev også han i 2019 
tildelt Danmarks Jægerforbunds aktivitetstegn.



32

KLUBHUS
Det har været muligt ved gennemgang af flere af de oprindelige ”forhandlingsprotokoller” at 
kortlægge foreningens tilholdssteder gennem tiden. Det gælder både generalforsamlinger, men 
til tider også bestyrelsesmøder. Af disse kan nævnes. Odd Fællow Palæet, Hotel kong Frederik, 
Vejgaard Bibliotek, Hotel Cecil, Ankerhus, Aalborghallen, Markedskroen og Motel Scheelsminde.

Efter 78 år uden et fast tilholdssted fik vi endelig tag over hovedet i samarbejde med Limfjords-
jægerne og Aalborg Jægerklub. Fritidsforvaltningen tilbød nogle bygninger fra en nedlagt ejen-
dom med stråtag, beliggende ved siden af Gigantium. Der var et 120 kvadratmeter stort stuehus 
samt et 32 kvm værksted. Efter en omfattende renovering, herunder nyt stråtag og omflytning af 
nogle indvendige vægge, blev huset taget i brug den 24. august 2001. Indvielsen var en festlig 
begivenhed med deltagelse af flere officielle personer samt medlemmer fra de tre foreninger. 
Slagter Holmgren stod for den kulinariske del med helstegt vildsvin, som omkring 175 med- 
lemmer valgte at nyde.

Klubhuset, som vi har kaldt ’Jægerhuset’, fungerer stadig som vores fælles samlingssted, selvom 
der har været rygter om en mulig nedrivning. Der har været snak om, at kommunen ville rive det 
ned, når beboerne på naboejendommen ikke længere var der, for at skabe flere parkeringspladser, 
der ofte er mangelvare under store arrangementer i Gigantium.

Siden indvielsen har huset været et centrum for vores klubaktiviteter, herunder klubaftener og 
forskellige kurser, herunder knivkurser i det tilhørende værksted. Vi har også indrettet et hjørne 
i værkstedet, hvor folk med interesse for genladning kan udfolde sig.
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AKTIVITETER
Det er vigtigt for en jagtforening at kunne tilbyde forskellige aktiviteter udover selve jagten for 
at opretholde et stærkt fællesskab. Selvom det kan være sværere at samle medlemmerne i dag, 
forsøger vi stadig at skabe et sammenhold, der er en del af vores foreningskultur. I foreningens 
tidlige dage var der færre underholdningsmuligheder sammenlignet med i dag. Dengang kunne 
vi nemt samle omkring 50 medlemmer til et foredrag eller en filmaften, men desværre er det ikke 
så nemt længere. Vi forsøger stadig at holde fast i nogle af de gamle emner til vores klubaftener, 
men det kræver en indsats at finde de rette talere eller aktiviteter.
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RÅGEREGULERING
Rågeregulering har i rigtig mange år været en opgave vi som forening har været Aalborg 
kommune behjælpelig med. Der er typisk tale om en periode på 2-3 uger midt i maj, hvor der 
på alle hverdage reguleres i alle de kolonier som forefindes i kommunen. Af disse kan nævnes: 
Skovbakken, Kildeparken, Sofiendalsvej, Sohngårdsholmparken, Aalborg Travbane, Hammer-
værket i Godthåb, Lindholm Høje, Skanseparken, Koloni ved Vodskov, Vester Hassing, Stae, 
Ulsted og Langholt. 

Vi stiller hver dag med 2 jægere, som indgår i denne opgave. Ligeledes deltager vi selvfølge-
lig ved det offentlige arrangement som Aalborg Kommune hvert år afholder for borgerne. Et 
arrangement hvor man kan komme og høre noget om råger, se råger blive flået og tilberedt. 
For derefter at blive tilbudt som smagsprøver.
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KLUBAFTENER
Vores klubaftener har budt på en bred vifte af emner. Vi har haft foredrag om gåsejagt, kniv- 
skærpning, blyfri ammunition, swheisshundes arbejde, førstehjælp til jagthunde, sporing 
af anskudssteder, forlægning af råvildt, regulering af mårhunde, tilpasning af haglbøsser, og 
tyske jagtterriers rolle som jagthunde. Vi har afholdt bukketræf, jægermarkeder, vinsmagninger, 
ølsmagninger og bjæsksmagninger.

Der har også været mange kurser, såsom hygiejnekursus, jagtlederkursus, vildtudsætningskur-
sus, jagthornsblæsning, knivkursus, præparering af trofæer, fluebinding og genladningskurser. 
Udover disse har vi arrangeret ture til forskellige samarbejdspartnere, besøgt ammunitions- 
fabrikker, haft skydevogne, arrangeret havfisketure efter torsk, familiefisketure i put and take- 
søer og svampeture med Esben Buch. Vi har også besøgt skove som Tofte Skov og Høstemark 
skov i lille Vildmose-området.

I de senere år har vi også haft mulighed for at tilbyde jagttegnskurser, da vi har vores egen 
uddannede jagttegnsunderviser.
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NYJÆGERJAGTER
Hvert år afholder Staten i form af Skov og Naturstyrelsen flere forskellige nyjægerjagter. Dette er 
gerne enten udelukkende for nyjægere, eller hvor en erfaren jæger guider en nyjæger. Disse jag-
ter foregår selvsagt på statsarealer, og kan derfor være på såvel militære arealer som i statsskove, 
og her er det for vores vedkommende gerne i Budomholm Skovdistrikt, hvilket gerne afspiller 
sig i Rold Skov.



HUNDETRÆNING
Hundetræning var i mange år en af de mest populære aktiviteter i vores forening. Desværre har 
vi ikke haft dette tilbud i flere år på grund af manglen på nødvendige instruktører. Samtidig må 
vi også erkende, at interessen for denne aktivitet er faldet i de senere år.

Ikke desto mindre er det vigtigt at nævne, at vores kursister i mange år har præsteret flot både 
individuelt og på holdplan, når de har deltaget i mesterskaberne i Rold Skov Matchen i Arden og 
ved Fællesprøven i Dorf Mose. Vi har flere gange haft vindere, som har taget pokaler med hjem 
fra begge steder. Selvom vi pt. ikke tilbyder hundetræning, er vi stolte over vores medlemmers 
præstationer og engagement i disse konkurrencer. Foreningen håber snarest at kunne genoptage 
denne aktivitet.
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FLUGTSKYDNING
Det er tydeligt, at Aalborg og Omegns Jagtforening havde en stærk interesse i flugtskydning 
og etablerede en bane i Vesterkæret i Aalborg i 1949. Dette område, som nu er omdannet til et 
boligområde og en marina, var engang et betydeligt aktiv for foreningen. Desværre blev banen 
nedlagt i 1981 af hensyn til miljøet. Inden nedlæggelsen arbejdede foreningen sammen med flere 
andre foreninger og kommunen på at flytte skydebanen til Dall, et område foreslået af Aalborg 
Kommune.

Planen var at etablere et anlæg i Dall, hvor fem forskellige foreninger, herunder Landsjagtfor-
eningen af 1923 (nu AOJ), Landsjagtforeningen af 1923 Nørresundby afdeling, Strandjagtfor-
eningen, Aalborg Jægerklub og Nordjysk Flugtskydningsforening, skulle drive dette anlæg i fæl-
lesskab. Den nye bane skulle omfatte 2 fuldautomatiske skeetbaner, 1 fuldautomatisk jagtbane 
og en trapbane.

På grund af forsinkelser med tilladelser og miljøgodkendelser begyndte foreningen i 1981 mid-
lertidigt at afholde skydninger på Nørresundby afdelingens bane i Hvorup. Dette blev en hurtig 
løsning, der fungerede næsten perfekt. I mellemtiden arbejdede foreningerne også på at samle 
økonomiske midler til den nye skydebane i Dall. Der blev udarbejdet et budget på 472.000 kr., 
og det blev besluttet, at de fem foreninger skulle bidrage med kontanter og materiel til den nye 
flugtskydningsforening.

Landsjagtforeningen af 1923 Aalborg afdeling kr. 60.000,-
Nørresundby og Omegns Jagtforening kr.  10.500,-
Aalborg Jægerklub kr. 30.000,-
Nordjysk Flugtskydningsforening kr. 30.000,-
Aalborg og Nørresundby Strandjagtforening kr. 10.500,-
I alt et beløb på kr. 141.000,-

De resterende 331.000 kr søges fremskaffet ved yderligere salg af obligationer, tilskud fra kom-
munen og evt. optagelse af lån i pengeinstitut.

I 1985 blev planerne om skydebanen i Dall skrinlagt, da kommunen med de nye krav fra miljø-
ministeriet anslog at anlægningen af en sådan bane ville blive alt for dyr, og at kommunen derfor 
ville igangsætte udarbejdningen af en lokalplan med flugtskydningsbanen i Hvorup, så skydnin-
gen kunne fortsætte her i regi af Nordjysk flugtskydningsforening. 

Her afviklede Aalborg og Omegns Jagtforening sin flugtskydning indtil omkring år 2000 hvor 
der opstod nogen uoverensstemmelse med Aalborg Flugtskydningsforening hvorefter flugtskyd-
ning ophørte som en selvstændig aktivitet i AOJ-regi.
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Jagthorn i Aalborg har siden en gang i tresserne været blandt de førende grupper, det gælder 
nationalt men også internationalt. Per Iversen var ham der med hans fantastiske evne på horn 
formåede at sætte gang i denne stolte jagttradition.

For mit eget vedkommende startede det i 1999 hvor jeg på en jagt oplevede en vildparade som 
ikke levede op til min opfattelse af ”anstændighed/etik” som jeg ligger i traditionen. Jeg ønskede 
mig et jagthorn i julegave og fik det!

Undervisningen foregik på Løvvangsskolen med Per Iversen, som i fælles regi underviste i jagt-
horn. Tror det var den periode Karl Henrik Voldum var jagthorn- koordinator i ”Kreds 1” Efter 
at have øvet skulle færdighederne så afprøves til mærkeprøverne i Åbybro. Det skulle jeg nok 
have ventet lidt med!

Nå men det kom efterhånden til at lyde bedrer og i forbindelse med lejemålet af jægerhuset blev 
der aftalt at onsdag aften var øve aften for alle foreninger som var med i lejemålet. Dette stadig 
med Per Iversen som hornmeister.

I forhold til Aalborg og omegns jagtforening var der pænt deltagelse, flere kan nævnes: Henrik 
Terp, Jan Rasmussen, Ib Østergaard, Bjarne Rasmussen, ja sågar Leon Jensen har forsøgt sig 
med denne stolte jagttradition.
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I fælles flok stillede gruppen op til div. Mærkeprøver, forbundsmesterskaber, europamester- 
skaber, nordtyske mesterskaber samt diverse mærkedage i foreningerne.

Min største ”Bedrift” er nok EM 2018 i Tyskland hvor vi i en lille gruppe erobrede EM-titlen, 
og så det at titlen pga. Corona fik lov at stå et par år. Men også flere medaljer til Danske og  
international konkurrencer.

Tag blot et kik i medaljeskabet som står i jægerhuset (lille mødelokale) 

Efter Per Iversens bortgang overtog Bjarne  
Rasmussen og undertegnede, undervisningen i  
jægerhuset så der stadig bliver gode jagthorns- 
blæsere til at gøre vildtparaden til noget minde- 
værdig hvor vi på en ordentlig måde sender en  
hilsen til Diana med tak for en god jagt! 

Søren Christensen



RIFFELSKYDNING
Det har altid været en vigtig del af jagten at træne i riffelskydning, og derfor har medlemmerne 
af Aalborg og Omegns Jagtforening haft adgang til forskellige træningsmuligheder gennem 
årene. Årlige begivenheder som indskydnings- og træningsskydninger på de militære baner ved 
Lindholm Høje var en fast tradition. Udover disse arrangementer har foreningen organiseret 
ture til steder som Ulfborg Skydecenter, hvor deltagerne kunne skyde til løbende vildt. Der har 
også været mulighed for at deltage i Jægerforbundets terrænskydning i Tranum samt flere ture til 
forskellige skydebiografer, hvor deltagerne kunne øve sig i at skyde på alt fra råvildt og vildsvin 
til zebraer og endda elefanter.
Tidligere afholdt foreningen også mærkeskydninger, men desværre faldt medlemmernes interesse 
for dette arrangement for flere år siden.
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KLUBBLAD
I 1997 besluttede den daværende bestyrelse at afholde en konkurrence for at finde et navn til det 
kommende klubblad. I januar 1998 så det første nummer af ”Omegnsjægeren” dagens lys. Det 
var et forsigtigt A5-blad på typisk 8 sider, trykt i sort-hvid. Det blev dog godt modtaget blandt 
medlemmerne, hvilket er grunden til, at vi stadig har vores klubblad i dag. Men tiden har ændret 
sig, og derfor har bladet også ændret karakter gennem årene. Det er nu omkring 16 til 20 sider, 
hvoraf flere er i farver.

Vi befinder os i en tid, hvor spørgsmålet om at udgive et trykt blad er blevet diskuteret flere gange 
på vores generalforsamlinger. Med de nuværende muligheder for at læse bladet digitalt, er der 
måske potentiale for at spare på omkostninger til porto og trykning. Ikke desto mindre fastholder 
vi stadig den trykte udgave af bladet, men giver også medlemmerne mulighed for at fravælge 
denne udgave, hvis de foretrækker at læse det digitalt.
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Det hører til enhver foreningshistorie at have oplevet nogle dramatiske hændelser gennem årene. 
I denne forenings tilfælde begyndte det tilbage i 1932, hvor en ekstraordinær generalforsamling 
blev indkaldt af bestyrelsen. På dette møde var der et forslag til afstemning, som desværre ikke 
var nærmere specificeret. Dette forslag blev imidlertid forkastet på grund af stor modstand blandt 
de fremmødte medlemmer. Bestyrelsen betragtede dette som et mistillidsvotum og valgte at træ-
de tilbage i sin helhed.

I 1942 oplevede foreningen en uventet opsigelse af jagten på Kytterne, selvom lejeaftalen først 
udløb i 1945. Foreningen indbragte sagen for domstolen gennem en advokat, da det blev afsløret, 
at en cigarhandler fra Aalborg havde budt på Kytterne og også havde forsøgt at leje jagten i St. 
Restrup Skov. Denne cigarhandler blev senere ekskluderet fra foreningen efter en ekstraordinær 
generalforsamling.

I 1980 var et bemærkelsesværdigt år for foreningen. Efter at have genopnået jagtretten i St. 
Restrup Skov blev foreningen beskyldt for at udøve uetisk jagt. En advokat, der tidligere havde 
haft jagtretten, kritiserede foreningen for at have for mange deltagere (40-50 jægere) under jag-
terne, hvilket han ikke mente var forsvarligt. Han sendte en klage til Landsjagtforeningen, men 
foreningen blev beskrevet som en af Landsjagtforeningens største afdelinger med en god og 
autoritær bestyrelse og en solid erfaring med at afholde jagter på det pågældende område uden 
tidligere klager.

Samme år blev der, i forbindelse med at Carlo Ry foretog en kontrol af kytterkort, indgivet en 
politianmeldelse mod to personer. En af dem havde jagttegn og jagtretskort til området, men den 
anden havde ingen af delene og begge var tilsyneladende stærkt beruset. Skydeskjulet, hvori de 
to befandt sig, var fyldt med tomme øl- og vinflasker.

Anmeldelsen lød på ulovlig jagt og jagt uden tilladelse samt jagt under påvirkning af alkohol. 
Resultatet af anmeldelsen kendes ikke, men medlemmet der var i besiddelse af et kytterkort fik 
dette inddraget for resten af sæsonen.

På generalforsamlingen den 23. oktober 1990 på Vejgård bibliotek havde et medlem indleveret 
følgende forslag til punktet indkomne forslag.

Jeg, XXXXXXXXXX, foreslår de her til generalforsamlingen værende medlemmer af Aalborg af-
deling, til endelig vedtagelse, at den del af afdelingens formue der overstiger en størrelsesorden 
af 120.000 kr., fordeles ligeligt imellem de til generalforsamlingen fremmødte medlemmer, besty-
relsen indbefattet (selvfølgelig). Skulle der være nogen der ikke ønsker at være med i delingen og 
modtage deres part, kan denne part naturligvis forblive i kassen urørte.
Årsagen til dette her rationelle kontante og virkelighedsnære forslag er kort og godt, at de penge 
der befinder sig i medlemmernes lommer kan gøre mere gavn og glæde til jagt og flugtskydning 
bl.a. end dem som er bundet i guldrandede obligationer eller indespærret i en bank.
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Selv om der på generalforsamlingen var mange der forsøgte at få ham til at trække forslaget, 
ønskede han at fastholde dette. Ligeledes havde bestyrelsen stillet forslag om, at hvis han fast-
holdt sit forslag, skulle han ekskluderes af foreningen grundet sine mange useriøse forslag, og 
for at lægge vægt bag dette forslag, bekendtgjorde bestyrelsen at den var parat til at trække sig 
hvis ikke han blev ekskluderet.

Herefter blev medlemmets forslag om fordeling af pengene sat til afstemning, og blev forkastet 
med 1 stemme for og 33 stemmer imod. Efterfølgende blev der stemt om eksklusion, hvor for-
delingen af stemme blev således. 20 for, 8 imod og 6 blanke. Eksklusionen blev efterfølgende 
efterprøvet på Landsjagtforeningens kongres i 1991, hvor eksklusionen blev stadfæstet med et 
stort flertal.

FREMTIDEN
De første 100 år er nu gået, men vi skal jo som forening videre.
For at sikre vores fortsatte beståen skal vi som jagtforening fortsat udvikle os. Vi skal omfavne 
innovation, nye teknologier og moderne tilgange til jagt, samtidig med at vi værner om og re-
spekterer vores traditioner og den dyrebare natur.

Foreningen er i disse år meget optaget af fortsat at finde jagt til medlemmerne. Dette sker i 
skrivende stund blandt andet ved i samarbejde med de øvrige foreninger i Jægerråd Aalborg, at 
arbejde hårdt for indgåelse af kontrakter med Aalborg kommune om jagt på Kommunale arealer. 
Et arbejde som vi har set frem til i mange år. Derudover har foreningen især fokus på den næste 
generation af jægere. Det drejer sig både om juniorjægerne og nyjægerne. Vi håber også på vi 
fremover vil kunne finde mulighed for som nogle af vore forgængere, at være fremsynede nok til 
at finde nye arealer som vi kan erhverve i stil med Kytterne, for derigennem også at være med til 
at sikre god jagt i generationer.

Lad os sammen fejre vores 100-års jubilæum og se frem til endnu et århundrede med uforglem-
melige oplevelser og en stærkere, mere bæredygtig jagtforening.



Kære alle medlemmer, venner og 
samarbejdspartnere af Aalborg og 
Omegns Jagtforening

Det er med stor glæde og stolthed, at vi kan fejre en særlig  
begivenhed – Aalborg og Omegns Jagtforening runder 100 år!  
Vi har gennem et århundrede været dedikeret til at bevare  
jagttraditioner og værne om vores smukke natur.

Vi vil gerne invitere jer alle til at deltage i fejringen af vores 100-års 
jubilæum, som finder sted fredag den 8. marts fra kl. 13.00 – 16.00 
Begivenheden afholdes på Orkideen, Ølgodvej 1, 9220 Aalborg,  
og vi håber at se så mange af jer som muligt – både nuværende  
medlemmer, venner og samarbejdspartnere.  

Det bliver en eftermiddag fyldt med stolthed, erindringer og  
fejring af vores fællesskabsånd. 

Vi ser virkelig frem til at fejre dette jubilæum sammen med jer.

For tilmelding bedes I sende en mail til 100@a-o-j.dk  
senest den 20. februar 2024.

Med venlig hilsen,
Aalborg og Omegns Jagtforening

192420
Invitation jubilæum


